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В статье рассматриваются правовременные средства, обеспечивающие эффективность уголовно-процессуальной деятельности. Автор 
анализирует мнение законодательных органов, точки зрения ученых и профессиональных сообществ разных стран на понятия «быстрота», 
«своевременность» и «разумный срок» применимо к уголовному судопроизводству. В статье обращается внимание, что, несмотря на 
стремление к ускоренному уголовному производству, практически во всех странах правоохранительные органы стремятся к успешному 
решению и иных задач: справедливому, точному и безотлагательному разрешению уголовных дел, предоставлению достаточного времени 
должностным лицам расследовать преступные деяния, созданию условий для контроля и проверки хода расследования производства по 
уголовному делу, а также предоставления достаточного времени судьям для подготовки и вынесения решения. 
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The article discusses legal and temporary means that ensure the effectiveness of criminal procedural activities. The author analyzes 
the opinion of the legislative bodies, the point of view of scientists and professional communities of different countries on the concepts 
of ‘speed’, ‘timeliness’ and ‘reasonable time’ applicable to criminal proceedings. The article draws attention to the fact that despite 
the desire for accelerated criminal proceedings, in almost all countries, law enforcement agencies strive to successfully solve other prob-
lems: fair, accurate and prompt resolution of criminal cases, providing suffi cient time for offi cials to investigate criminal acts, creating 
conditions for control and reviewing the progress of the investigation in criminal proceedings, as well as providing suffi cient time for judg-
es to prepare and deliver a decision. 

Keywords: effi ciency, timing, criminal proceedings, the European Court of Human Rights, reasonable time, timeliness, speed.




